

***Gyalecta nidarosiensis* auf der Burgruine Nüegg in Lieli (Kanton Luzern) erstmals in der Schweiz nachgewiesen**

Michael DIETRICH

Zusammenfassung: DIETRICH, M. 2015. *Gyalecta nidarosiensis* auf der Burgruine Nüegg in Lieli (Kanton Luzern) erstmals in der Schweiz nachgewiesen. – Herzogia 28: 798–801.

Gyalecta nidarosiensis, ursprünglich aus Norwegen beschrieben, konnte erstmals in der Schweiz nachgewiesen werden. Atlantische Klimaverhältnisse verlangend, kommt die Art in Mitteleuropa nur selten vor. Im Rahmen der Restaurierung der Burgruine Nüegg wurde sie bei der vorangegangenen Zustandserfassung entdeckt.

Abstract: DIETRICH, M. 2015. *Gyalecta nidarosiensis* on the ruin of Nüegg Castle in Lieli (Canton of Lucerne) for the first time recorded in Switzerland. – Herzogia 28: 798–801.

Gyalecta nidarosiensis is reported for the first time for Switzerland. The species, originally described from Norway, requires Atlantic climate conditions and only rarely occurs in Central Europe. The species was observed in the framework of the restoration of the ruins of Nüegg Castle.

Key words: Lichenized fungi, new record, conservation, restoration.